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Ukrajinská vícepremiérka: Ukrajina může být v NATO už
před ukončením války
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Kyjev může dostat

příležitost vstoupit do

NATO ještě před

dokončením války,

řekla vicepremiérka

Olga Stefaniščina v

rozhovoru pro

European Pravda.

Olga Stefaniščina,

ukrajinská vícepremiérka

31. srpna 2022 - 09:01

 

„Nechci zabíhat do podrobností, ale toto okno, kdy bude

možné rozhodnout o našem vstupu do NATO, může přijít

ještě před koncem války na Ukrajině," řekla Stefaniščina.

 

 

Připomněla, že Kyjev mnohokrát žádal o přijetí Ukrajiny do aliance a

nyní „Brusel musí rozhodnout."

Vicepremiérka zároveň nesouhlasila s tvrzením, že země, která se

účastní ozbrojeného konfliktu nebo má územní spor, nebude moci

vstoupit do NATO.

„To není pravda. Bývalý generální tajemník NATO

(Anders Fogh) Rasmussen navrhl postup, jak toho lze

dosáhnout,“  podotkla.
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Bývalý šéf Severoatlantické aliance v lednu navrhl poskytnout

Ukrajině a Gruzii akční plán pro členství v organizaci i přes

nevyřešené územní spory těchto zemí. Podle jeho názoru je k tomu

nutné učinit výhradu, že článek 5 Charty NATO se vztahuje pouze na

území pod kontrolou Kyjeva a Tbilisi.

 
 

 

 

Článek 5 Charty NATO uvádí, že „ozbrojený útok

proti jedné (smluvní straně) nebo několika z

nich v Evropě nebo Severní Americe bude

považován za útok proti nim jako celku."

 

 

V červenci se Rasmussen stal spolupředsedou pracovní skupiny pro

rozvoj bezpečnostních záruk pro Ukrajinu spolu s vedoucím

kanceláře ukrajinského prezidenta Vladimira  Zelenského Andrijem

Jermakem.

 

 

Ukrajinská Nejvyšší rada v prosinci 2014 právně formalizovala

odmítnutí neblokového statusu Ukrajiny. V únoru 2019 přijal

parlament změny ústavy, které stanovily směřování země ke vstupu

do EU a NATO.

 

Washington opakovaně uvedl, že o vstupu Ukrajiny do

Severoatlantické aliance se v současnosti neuvažuje.

Zároveň bylo zdůrazněno, že NATO nikdy neopustí politiku

„otevřených dveří“.

 
 

Rusko opakovaně poznamenalo, že Severoatlantická

aliance je zaměřena na konfrontaci. Prezidentův mluvčí

Dmitrij Peskov uvedl, že její další rozšíření nepřinese
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Evropě větší bezpečnost. Případný vstup Švédska a Finska

do NATO přitom pro Rusko existenční hrozbu

nepředstavuje.

 

 

(rp,prvnizpravy.cz,eadaily,foto:arch.)
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